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流螢斷續光 

Wandering Glimmer and Broken Light 

 
木管五重奏 

for wind quintet 
 

流螢斷續光，一明一滅一尺間，寂寞何以堪。 

          - 立花北枝 

 

光的一閃一滅引來隨後的空寂，或許比沒有光來得更寂寞。作品以立花北枝的詩

句為起點：光時感動，暗時寂寞。光暗的交替帶來音樂的潮湧。我最近常聽 John 

Adams 的 Harmonielehre。當中第一樂章慢板的高潮幾個小節很令我感動，希望

可以在作品中三次遞升的綻放感動之中找到我模仿它的影蹤。 

               - 黃正彥 

 

This work’s form is derived from a poem by the Japanese poet Tachibana Hokushi, 

drawing parallels between loneliness and the darkness between glimmers. The music 

spirals into rich affections three times, each time stronger. At the heights, you may 

notice traces of the melodic fragments in the slow passage climactic moments from the 

first movement of John Adams’ Harmonielehre, a work that I listened to so frequently 

these days that it became embedded. 
(Programme notes by composer) 
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流萤断续光,一明一灭一尺间,寂寞何以堪。- 立花北枝

for wind quintet

Wandering Glimmer and Broken Light

流螢斷續光

WONG CHING YIN
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